
 YLIVIESKAN NUORISOVALTUUSTO 
 2. Virallinen kokous 

 Aika: ma. 20.2.2023 klo.16.15 

 Paikka:  Nuorisotalo Holvi 

 Läsnä: 
 Sofia Vaahtera 
 Hente Juutinen 
 Aleksi Pylväs 
 Amanda vaahtera 
 Juulia Kant 
 Alisa Koskela 
 Moona Autio 
 Elisa Männistö (nuorisopalveluiden edustaja) 

 1. Kokouksen avaus 

 Avataan kokous ajassa 16.18. 

 2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 Todetaan kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 3. Asialistan hyväksyminen 

 Lisätään asialistaan NUVA-Viikonloppu, kuopion reissu, Perinnetoimikunnan jäsenen 
 valitseminen sekä NUVA-Hupparit ja hyväksytään asialista kokouksen työjärjestykseksi. 

 4. Edellinen pöytäkirja 

 5. UMK-bileet 



 Tulossa ensi viikonloppuna. Paikalle Sofia, Aleksi, Amanda Ja Alisa. 
 Hommataan pientä purtavaa kuten karkkia, minipizzoja yms. ja jotain juomista kuten limsaa. 
 Yritetään saada esille Nuva-rollup jotta saadaan mainostettua Nuva-toimintaa. 

 6. Lukion vaalipaneeli 

 Vaalipaneeli siirtyi Akustiikasta lukion saliin. Paikalle Sofia ja Aleksi. Kootaan lukion 
 yhteiskuntaoppiryhmiltä kerättyjen kysymysten perusteella jokin kysymysrunko joka olisi noin 
 tunnin verran. Jaotellaa kysymykset ainakin avoimiin kysymyksiin ja lyhyisiin väitteisiin joissa 
 käytetään kyllä/ei menetelmää. Valitaan kysymykset niiden ajankohtaisuuden ja enemmän 
 nuoriin liittyvien kysymysten/väitteiden perusteella. Valitaan kymmenen lyhyttä väitettä joihin 
 vastataan pikaisilla perusteluilla (n. 45 sekuntia). Valitaan viisi avointa kysymystä joihin on 
 noin 2 minuuttiaa vastausaikaa. Panelistien esittelyssä pikainen aloitus kysymys “Miten 
 ottaisit nuoret huomioon päätöksenteossa” 

 7. Juna-aseman töhrimisongelmat 

 Elisalta tullut aloite, jonka mukaan Ylivieskan Juna-aseman odotushuonetta on sotkettu. 
 Paikka ei ole hirvittävän edustavan näköinen paikkakunnalle. Töhrimisen takana on 
 todennäköisesti nuoret. Kyseinen rakennus on tunnettu kohde jossa käy nuoret käyvät 
 viettämässä aikaa. Odotushuoneessa on piirretty graffiteja, sotkettu kaikella 
 mahdollisuudella ja koko talo on alttiina kaikelle ilkivallalle varsinkin öisin. Odotushuoneessa 
 on valvontakamera systeemi, mutta se ei ole kaupungin tarkasteltavana vaan ne ovat 
 toisella yrityksellä sillä tilat eivät ole kaupungin. Ehdotuksena oli, että odotushuoneeseen 
 tulisi vartija sulkemaan oven joka ilta sen sulkemisaikana. Vartija pystyisi tyhjentämään 
 odotushuoneen tarvittaessa. Aamuisin odotushuone pystyttäisiin aukaisemaan aikalukolla. 
 Odotushuoneessa voisi myös käydä jokin siivouspalvelu joka voisi säännöllisesti siivota 
 paikat. Nuorisovaltuusto tekisi lausunnon ja seuraisi tapahtuuko asialle jotakin. Seuraavaksi 
 Nuorisovaltuusto tekisi aloitteen asiasta. 

 8. NUVA-Viikonloppu 

 Edustajia kutsuttu kahville Raudaskylän kristillisen opiston edustajat. He kysyivät olisiko 
 käyttöä NUVA-viikonlopulle. Kyseinen tapahtumassa ajankohtaisia aiheita käytäisi läpi, 
 koulutusta olisi mahdollisuutena, verkostoituminen muiden lähikuntien Nuorisovaltuustojen 
 kanssa, puhujia tulisi käymään paikalla ja mahdollisuutena olisi myös bändi joka voisi käydä 
 esiintymässä jossakin välissä. Aikaväli olisi perjantaista lauantaihin ja yöpyminen tapahtuisi 
 opistolla. Hintaa ei tullut selville. Alustavasti olemme mahdollisesti kiinnostuneita asiasta, 
 mutta hinta. Ajankohdaksi sopisi alustavasti syksy. Aiheiksi valitsimme vaikuttava 
 tapahtuma, Kunnallinen vaikuttaminen ja Nuoren vaikuttajan motivaatio, innostus ja 
 itseilmaisu. 

 9. Kuopion reissu eli aktiivipäivät 



 Aktiivipäivät olisi Kuopiossa 31.3.2023-2.4.2023. Viisi nuvalaista olisi alustavasti menossa 
 aktiivipäiville. Halukkaat ilmoittautuu tällä viikolla ja jos osallistuja on alaikäinen on laitettava 
 lupa sähköpostia. Torstaihin mennessä ilmoittautumisen tulisi tapahtua. 

 10. Perinnetoimikunnan jäsenen valitseminen 

 Valitaan varsinaiseksi edustajaksi Alisa Koskela ja valitaan varaedustajaksi Hente Juutinen. 

 11. NUVA-hupparit 

 Hommataan uusille edustajille Nuorisovaltuuston logoilla varustetut edustushupparit. Värin 
 saa valita itse mutta nuorisovaltuuston vihreä logo tulisi erottua. Poissaolijat laittavat koon ja 
 värisuosituksen Whatsapp-ryhmään tai Elisalle. 

 12. Lautakuntakuulumiset 

 Kansalaisopiston johtokunnan kokouksessa ei tullut nuoriin liittyvää 
 Valtuuston kokouksessa ei tullut mitään nuoriin liittyvää 
 muut kokoukset vasta tulossa. 

 13. Meta 

 NUVA:n keilaus ehdotus ei ole vielä päässyt vauhtiin. 
 Kaupungin nettisivulla nuorisovaltuuston jäsenet on laitettu mielenkiintoiseen ja väärään 
 järjestykseen. 
 Otetaan budjetointiin liittyvä kohta seuraavassa kokouksessa 

 14.Seuraava kokous 

 Valitaan seuraava kokous maanantai 13.3.2023 klo.16.15. 

 15. Kokouksen päättäminen 

 Päätetää kokous ajassa 18.18. 

 Sofia Vaahtera  Aleksi Pylväs 
 puheenjohtaja  sihteeri 


